

Gesundheitsökonomie und Prävention Health economics and prevention

Redaktion: U. Walter

- 83 Einführung zum Thema: Gesundheitsökonomie trifft Gesundheitsförderung und Prävention. Ansätze und Weiterentwicklungen im BMBF-Förderschwerpunkt Präventionsforschung**
Introduction to the topic: Health economics meet health promotion and prevention. Approaches and further development in the priority theme prevention research of the Federal Ministry of Education and Research
U. Walter · E. Pott · T. Kliche
- 85 Gesundheitsökonomische Methoden in der Prävention**
Health economic evaluation in prevention
C. Krauth · J. John · M. Suhrcke
- 94 Gesundheitsökonomische Evaluationen in der Prävention und Gesundheitsförderung**
Health economic evaluations in prevention, health promotion and education
U. Walter · M. Plaumann · S. Dubben · G. Nöcker · T. Kliche
- 102 Kosteneffektivität der Primärprävention des Typ-2-Diabetes. Ein systematischer Review**
Cost-effectiveness of primary prevention of type 2 diabetes. A systematic review
A. Klein · N. Chernyak · R. Brinks · J. Genz · A. Icks
- 111 Ökonomische und soziale Aspekte der Jodprävention**
Economic and social aspects of preventing iodine deficiency
S. Röhl · B.A. Schücking
- 116 Kosteneffektivität von aktiven und passiven Zugangswegen zu russischsprachigen Migranten in der Suchtprävention**
Cost-effectiveness of active versus passive strategies to Russian-speaking migrants in addiction prevention
C. Krauth · O. A'Walelu · S. Bisson · U. Gerken · W. Machleidt · R. Salman · U. Walter
- 124 Effektivität und Nutzen betrieblicher Gesundheitsförderung. Wie lässt sich beides sinnvoll messen?**
Effectiveness and benefits of workplace health promotion. Which measures make sense?
S. Fritz · P. Richter
- 131 Die Effizienz betrieblicher Gesundheitsförderung. Ergebnisse der Analyse eines Programms für un- und angelernte Beschäftigte**
Economic efficiency of workplace health promotion. Findings from analysis of a training programme for non-skilled and semiskilled employees
D. Gloede · A. Ducki
- 138 Gesundheitsökonomische Evaluation bei Leistungen für Senioren. Führen diese zu einer Benachteiligung gesundheitsfördernder und präventiver Maßnahmen?**
Economic evaluation of health care services for the elderly. Do they discriminate against health promotion and preventive services?
T. Salomon · H. Rothgang · AGil-Projekt